
SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

DAGSORDEN

til Byrådets møde onsdag den 23. april 1997, 
kl. 19.00 i Raadsalen

Fraværende:

Orientering og efterretning.

a. Love, cirkulærer og bekendtgørelser

b. Informationer fra KL:
nr. 1021 BudgetNyt nr. 2 Budgetvejledning 1998
nr. 1022 Udarbejdelse af vandløbsregulativer
nr. 1023 Henvendelse til justitsministeren vedrø

rende aktindsigt i personalesager, 
nr. 2048 Aktindsigt i personalesager

c. Referater:
Ledergruppen

Bycirkelsamarbejdet i Frederikssundfingeren, herunder 
bemærkninger til forslag til Regionplan 1997

d. Eco-nøgletal
Grafikmodulet, 2. udsendelse 1997 •

Overordnede nøgletal
Udviklingen i overordnede nøgletal 1992-97 
Udviklingen i ressourceklemme 1992-97 
Finansielle nøgletal 1997 
Udviklingen i finansielle nøgletal 1995-97 
Boligydelse til pensionister 1996 
Boligsikring, nøgletal 1996

e. Indbydelser til møder, kurser m.v.:

f. Forskelligt
Foreløbig dagsorden til Hovedstadens Naturgas ordinæ
re repræsentantskabsmøde fredag den 2. maj 1997 og 
Nyhedsbrev fra HNG.

Indenrigsministeriet: Vejledning om kommunernes lån
tagning og meddelelse af garantier m.v.



SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

Miljø og Energiministeriet, Danmark og europæisk 
planpolitik

g-
Skrivelse af den 31. marts 1997 fra Ejvind Mortensen til 
Frederiksborg Amtsråd. Mindretalsudtalelse i forbin
delse med vedtagelserne i Slangerup Byråd om Region
planforslag 1997.

h.
Teknisk Udvalg har på sit møde den 2. april 1997 god
kendt Tillæg nr. 2 til spildevandsplan 1989 -1996. I 
forbindelse med byggemodningen af Hauge Møllegård
området har det været nødvendigt at justere det i spilde
vandsplanen 1992 beskrevne spildevandsopland nr. 19 
til de egentlige forhold.

i,
Frederiksborg Amt fremsender kopi af skrivelse af 
21.3,1997 fra Miljø- og Energiministeriet.

Der er tale om indsigelse fra Ministeriets side, imod at 
Amtet endelig vedtager Regionplanen 1997 i den fore
liggende form.

Brevet af 21. marts 1997 fra Ministeriet medfører for 
Slangerup Kommunes vedkommende, at der ikke i for
bindelse med den nye kommuneplan må udlægges yder
ligere arealer til bolig- eller erhvervsformål.

j« o
Frederiksborg Statsamt, Tilsynsrådet meddeler 
11.4.1997, "Tilsynsrådet har noteret sig de afgørelser, 
som Byrådet har truffet i forbindelse med revisionsbe
retningen (nr. 113). Tilsynsrådets legalitetskontrol med 
disse afgørelser har ikke givet Tilsynsrådet anledning til 
at foretage videre i sagen." ,

k. .
Kopi af brev af 4.4.1997 til Kommuneforeningen i Fre
deriksborg Amt fra Justitsministeriet om aktindsigt i of
fentlige ansattes personalesager.
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Retssag: HHM-Byg A/S ctr. Slangerup Kommune



Østre Landsret har den 3. april 1997 foreslået sagen 
forligt således, at HHM-Byg A/S under konkurs hæver 
sagen. Landsretten har tilkendegivet, at man er sindet at 
bestemme, at sagsøgeren betaler sagsomkostninger med
40.000 kr. til Slangerup Kommune.

Økonomiudvalget har på møde den 15. april 1997 til
trådt, at Landsretten tilkendegivelse tiltrædes.

ni.
Venskabsbyer
Samarbejdsaftale mellem Slangerup Kommune og vor 
venskabsby i Estland, Tahkuranna er den 24. marts 
1997 sendt til Estland til underskrift.

Slangerup Kommunes venskabsby Mjolby i Sverige er 
inviteret på besøg i Slangerup enten i dagene den 30., 
31. maj og 1. juni 1997 eller den 6., 7. og 8. juni 1997.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

38. Økonomirapportering

Økonomirapport for april måned 1997.

Nedenstående ansøgning om tillægsbevilling er indar
bejdet i rapporten:

A. Overførsel af uforbrugt budgetbeløb fra 1996 - 
1997, vedrørende Bygaden 28, Jørlunde.

I økonomirapporten for marts 1997, var der i opgørel
sen over ønskede overførsler fra 1996 - 1997, ikke 
medtaget overførsel af uforbrugt budgetbeløb for Byga
den 28, Jørlunde, med i alt - 0,268 mio. kr.

Den uforbrugte bevilling ønskes imidlertid overført til 
dækning af resterende byggemodningsudgifter, samt 
etablering af parkeringspladser.

Økonomiudvalget den 15. april 1997:
Anbefales. .
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39. Ansøgning om udtrædelse af skolebesty
relsen på Byvangskolen
84.04:17.10.01 A 16 
F 4027 viol

Erwin Thorius Jættehøj 2, 3550 Slangerup søger om 
tilladelse til at udtræde af skolebestyrelsen på 
Byvangskolen grundet flytning fra kommunen medio 
maj.

Det kan oplyses, at stedfortræder for Erwin Thorius er 
Anne Engesgaard, Morænevej 2A, 3550 Slangerup.

Byrådsmedlem Ejvind Mortensen, SF, ønsker ne
denstående på dagsordenen:

40. Totalstop for sprøjtning på kommunalt 
drevne arealer
09.08.10G00
F 7173 •

""På Teknisk Udvalgs møde den 2. april 1997 fik udval
get under orientering og efteretning (pkt.e), følgende 
orientering:

"Københavns Vandforsyning har ved analyser af vandet 
fra dets vandværker fundet et stof kaldet AMPA. 
AMPA kan være et nedbrydningsprodukt fra pesticidet 
glyphosat, der er det aktive stof i ukrudtsmidlet Round- 
up.

Teknisk Udvalg har tidligere besluttet at der ikke skal 
anvendes pesticider inden for vej- og gartnerstyrken i 
Slangeaip Kommune. Eneste undtagelse skulle være 
brugen af Roundup til bekæmpelse af Bjørneklo.
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Bekæmpelsen af Bjørneklo sker især langs åer og vand
løb og udføres af kommunens åmand. Brugen af Round- 
up til bekæmpelsen af Bjørneklo kan erstattes af en me
kanisk bekæmpelse. Dette vil kræve flere timer til be
kæmpelsen, men udvidelse kan klares inden for budget
rammen. Det er derfor besluttet at stoppe brugen af 
Roundup til bekæmpelse af Bjørneklo. Dette vil betyde, 
at der ikke anvendes pesticider på andre offentlige area
ler i Slangerup Kommune end på idrætshallens områder. 
Teknisk Udvalg har tidligere opfordret Borger og Virk
somhedsudvalget til at påbyde idrætshallen at stoppe 
anvendelsen af pesticider. Borger og Virksomhedsud
valget besluttede på deres møde den 6. august 1996 ikke 
at efterfølge denne opfordring."
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Ud over analyseresultaterne fra Københavns Vandfor
syning, er såvel Roundup som nedbrydningsproduktet 
AMPA med sikkerhed fundet i koncentrationer, som 
langt overskrider grænseværdierne for drikkevand, i en 
række vandløb som Fyns Amts har undersøgt.

Da Roundup er blevet kaldt det mest miljøvenlige 
sprøjtemiddel, er det yderligere et indicium på, at sprøj
temidlerne hurtigst mulig bør fjernes:

Det er derfor overordentlig rosværdigt, at vej- og gart
nerafdelingen har reageret så hurtigt på den nye viden, 
og har fulgt ånden i Teknisk Udvalgs beslutning ved at 
fjerne det sidste sprøjtemiddel i afdelingen.

Også andre kommuner har arbejdet for at stoppe 
sprøjtningen på kommunale arealer. Eksempelvis er 
Hvidovre Kommune holdt helt op med at sprøjte, også 
på stadion og boldbaner.

./. Kopi af rapporten af februar 1997 fra Hvidovre Kom
mune fremsendes vedlagt.

På den baggrund skal jeg opfordre Byrådet til at træffe 
beslutning om: at der indføres totalt sprøjtestop inden 
for alle kommunale driftsområder.""

Eventuelt
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Sager som af hensyn til tavshedspligten 
foreslås behandlet for lukkede døre

41. Ansøgning om alkoholbevilling og om til
ladelse til udvidet åbningstid
22.02.02G01 
F 4065

Det indstilles,
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42. Ansøgning om fornyelse af alkoholbevil
ling og om fornyet tilladelse til udvidet åb
ningstid
22.02.02G01 
F 4064
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43. Salg afjord Hauge Møllegård
13.06.02G01 BBR-arkiv
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